
Zápis z 9. jednání KSZM-MA21 ze dne 5. 6. 2024 PlO-200191/2024

ZÁPIS

z 9. jednání Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 (KSZM- 
MA21),

které se konalo 3. června 2024 v Základní škole Nad Vodovodem, Nad 
Vodovodem 460/81, Praha 10 - Malešice

Přítomní členové komise: RNDr. Tomáš Janík, Ph.D., Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, Renata
Chmelová, Bc. Jakub Fraj, Mgr. Lucie Buchtíková, Ing. Jana Komrsková, Ing. arch, et Ing.
Lubomír Bača, Mgr. Lucie Loučková, Petr Kopecký, Mgr. Marek Reimer
Online připojení členové komise:
Omluvení členové komise: Mgr. Karin Marques, Bc. Kateřina Vávrová, Ing. Jarmila Bendová
Neomluvení členové komise: —
Hosté: Mgr. Šimona Huitric, Mgr. Alena Snelling
Jednání komise bylo zahájeno: 17:05
Dle §6 odst. 6 JŘ konstatováno: Komise je usnášeníschopná.

Program: schválené body jednání

1) Schválení programu 9. jednání KSZM-MA21
2) Představení aktivit ZŠ Nad Vodovodem - program Ekoškola
3) Informace o hodnocení plnění SPUR za rok 2023 a období leden až duben 2024
4) Postup aktualizace SPUR pro roky 2025 - 2030
5) Moje stopa ve škole - vyhodnocení 3. ročníku participativního rozpočtu za školní rok 2023/24
6) Moje stopa ve škole - návrh na vyhlášení 4. ročníku participativního rozpočtu - návrh pravidel pro 
školní rok 2024/25
7) Návrh na zapojení MČ Praha 10 do Evropského týdne udržitelného rozvoje v roce 2024
8) Informace o průběhu projektu Mládež kraji - podpořené projekty v roce 2024
9) Různé, diskuse
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Průběh jednání komise včetně stanovisek

Jednání bylo zahájeno hlasováním o účasti hostů - Mgr. Alena Snelling, Mgr. Šimony Huitric na 
jednání KSZM-MA21.

Procedurální hlasování o účasti přítomných hostů na 9. jednání KSZM-MA21.

Pro 10

Proti 0

Zdrželi se 0

Procedurální hlasování o schválení zápisu ze zasedání dne 13. 3. 2024.

Pro 9

Proti 0

Zdrželi se 1

Ověřovatelem zápisu byl navržen Petr Kopecký.

1. Schválení programu 9. jednání KSZM-MA21

Procedurální hlasování o navrženém programu 9. jednání KSZM-MA21.

Pro 10

Proti 0

Zdrželi se 0
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2. Představení aktivít ZŠ Nad Vodovodem - program Ekoškola

Ředitelka ZŠ Nad Vodovodem Jana Jeřábkové přivítala členy komise, krátce představila program 
Ekoškola realizovaný ve škole od roku 2006 a poděkovala projektovému týmu žáků a paní učitelce 
Elišce Novotné. Titul Ekoškola se instituci podařilo 5x obhájit, přičemž naposledy to bylo v roce 2023. 
Následně žáci představili mezinárodní vzdělávací program pro mateřské, základní i střední školy 
„Ekoškola", jehož národním koordinátorem je v ČR sdružení Tereza. Aktivity programu jsou rozděleny 
do 7 tematických skupin a studenti si je v ekotýmu plánují a realizují samostatně. Vzhledem 
k pestrosti aktivit dostávají prostor k zapojení a kreativitě všichni členové týmu. Mezi konkrétní 
aktivity patří např. Recyklohraní, Den činu a Den Země, Měření CO2 ve třídách, Koloběžkiáda, Sbírka 
věcí pro Diakonii Broumov, Oslava Světového Dne Ekoškol, Jarní a Podzimní kilometry, Kampaň 
obyčejného hrdinství. Tým žáků se soustředil i na osvětu ke snížení plýtvání jídlem ve školní jídelně. 
Studenti detailněji popsali projekt „Buďme k vodě šetrní" aneb Hledáme vodní dream team, který 
vyhlašuje společnost Veolia. Projekt má několik částí a během nich se studenti seznámili s 
vodárenským procesem, možnostmi, jak šetřit vodou a zamezit jejímu plýtvání, co je to vodní stopa, 
kolik vody spotřebuje člověk za 1 den (4 500 I) a co nepatří do vodního odpadu.
V rámci projektu se uskutečnily rozhovory se spolužáky, učiteli, personálem školy, ale i rodiči a 
místními obyvateli. Žáci natočili video, vytvořili plakáty a brožuru, uspořádali osvětové aktivity pro 
spolužáky.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Ing. Milan Maršálek, Mgr. Lucie Loučková, Renata Chmelová, Mgr. Lucie Buchtíková, Petr 
Kopecký, RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

17:30 odchod Mgr. Marek Reimer

3. Informace o hodnocení plnění SPUR za rok 2023 a období leden až duben 2024

Vedoucí oddělení strategického rozvoje a participace Alena Snelling připomněla na úvod, že se 
naplňování SPUR vyhodnocuje každoročně, a to formou Hodnotící zprávy za příslušný rok. Celkově se 
dá shrnout, že se projekty v roce 2023 dařilo plnit i přesto, že se v druhé polovině roku úřad stěhoval 
do nové budovy. U několika projektů se posunul termín dokončení, některé indikátory nebyly splněny 
nebo vůbec nebyly vyplněny. Je potřeba provést evaluaci stávajících indikátorů a ve spolupráci 
s odbory vybrat takové, které jsou vyhodnocovatelné. S tímto úkolem, i se změnou metodiky, je 
počítáno v rámci aktualizace SPUR.
U vyhodnocování plnění Akčního plánu 2024 za 1. čtvrtletí se pozitivně projevuje dopad počátečního 
rozhodnutí, jasně nastavit priority a klíčové aktivity, a vyřadit projekty zahrnující běžné činnosti. Co je 
však potřeba ještě sladit, a v tuto chvíli se na tom pracuje, je vyhodnocování plnění různých 
dokumentů, tabulek a procesů na úřadě. Alena Snelling zmínila současný trend ve vyhodnocování, 
který zahrnuje návrat k pravidelnému reportu projektů, provázanost Akčního plánu s rozpočtem MČ 
P10. Je možné mimo jiné konstatovat, že Akční plán 2024 zahrnuje aktivity, na jejichž realizaci se 
podílí a spolupracuje převážná většina odborů úřadu. Zmíněné aktivity zachovávají trend směřování 
k udržitelnému rozvoji MČ P10, udržitelné radnici, energetickým opatřením ke snižování náročnosti 
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budov, energetické soběstačnosti. Postupně se navyšuje počet participačních setkání s veřejností a 
směřování k otevřené radnici.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Ing. Jana Komrsková, Ing. Milan Maršálek, Renata Chmelová, RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

17:56 odchod Ing. Jana Komrsková

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise doporučuje RMČ/ZMČ schválit hodnocení 
plnění SPUR za rok 2023.

"KSZM-MA21 doporučuje RMČ a ZMČ schválit hodnocení plnění „Strategického plánu 
udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020 - 2030" za rok 2023".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise bere na vědomí plnění SPUR za leden až duben 
2024.

"KSZM-MA21 bere na vědomí plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 
10 pro období 2020 - 2030" za leden až duben 2024".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

4. Postup aktualizace SPUR pro roky 2025 - 2030 
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Alena Snelling informuje na každém zasedání komise o postupu aktualizace SPUR. Z aktivit, které se 
uskutečnily od březnového zasedání komise, zmínila evaluaci současného SPUR s jednotlivými 
odbory, participační setkání s veřejností „Kafe na úřadě", online anketu spokojenosti občanů na 
Desítce. Tu vyplnilo 1500 respondentů, výsledky využije oddělení při aktualizaci SPUR a budou 
zveřejněny na webu. Při sestavování dotazníku došlo k odklonu od schválené metodiky a rozhodli se 
anketu zveřejňovat každý rok a získat tak přesná srovnávací data. Ve srovnání s rokem 2019 je 
z výsledků ankety nejmarkantnější pokles pocitu bezpečí u obyvatel Prahy 10, což je nutné 
promítnout jako opatření do aktualizované verze SPUR.
Dle harmonogramu aktualizace SPUR se uskutečnila dvě setkání pracovních skupin. Skupin bylo 
celkem pět a sešly se v dubnu a květnu. Zajímavá byla rozmanitost různých perspektiv účastníků, 
mezi nimi byli úředníci, politici, občané Desítky a experti z řad organizací města, a neméně zajímavé 
byly výstupy z jednotlivých diskusí. Z tohoto formátu sběru dat byly získány nejkonkrétnější 
informace a data. Závěrečné zprávy z výstupů pracovních skupin budou zveřejněny na webových 
stránkách Prahy 10.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Ing. Milan Maršálek, Bc. Jakub Fraj

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise bere na vědomí dosavadní postup aktualizace 
„Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020-2030".

"KSZM-MA21 bere na vědomí dosavadní postup aktualizace „Strategického plánu 
udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020 - 2030"".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

5. Moje stopa ve škole - vyhodnocení 3. ročníku participativního rozpočtu za školní 
rok 2023/24

Koordinátorka projektu Moje stopa ve škole Šimona Huitric shrnula letošní 3. ročník projektu, do 
kterého se zapojilo celkem 12 základních škol zřizovaných MČ P10. Žáci měli možnost navrhnout, jak 
proměnit svou školu, hodnotící komise a vedení školy posoudilo proveditelnost projektů, následně se 
hlasovalo a jeden vítězný projekt v každé škole se zrealizuje do konce června 2024. 3. ročník byl 
zakončen na Setkání s vítěznými týmy v Trmalově vile a byl všemi stranami hodnocen jako úspěšný, 
etablovaný do prostředí škol, a panuje shoda na jeho pokračování i ve školním roce 2024/2025. 
Projekt mimo jiné ukázal, jak důležitá a správná je participace s mladými lidmi a pomohl navázat 
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hlubší a neformální komunikaci se školami. Je patrný vývoj druhu projektů od počátečních 
relaxačních k pestřejšímu spektru projektů.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Ing. Milan Maršálek

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise bere na vědomí vyhodnocení 3. ročníku 
projektu Moje stopa ve škole.

"KSZM-MA21 bere na vědomí vyhodnocení 3. ročníku projektu Moje stopa ve škole".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

6. Moje stopa ve škole - návrh na vyhlášení 4. ročníku participativního rozpočtu - 
návrh pravidel pro školní rok 2024/2025

Šimona Huitric pokračovala v tématu a shrnula návrh pravidel nového ročníku projektu Moje stopa ve 
škole 2024/2025. Informovala o tom, že pravidla jsou předmětem diskuse s jednotlivými 
koordinátory na školách, s odborem školství a příslušnými politickými garanty, se snahou najít shodu. 
Po dohodě všech stran zůstávají pravidla stejná jako v uplynulém ročníku, jen se zvažuje drobná 
úprava v personálním složení hodnotící komise tak, aby v komisi byl zástupce ÚMČ P10.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise doporučuje RMČ vyhlásit 4. ročník projektu 

Moje stopa ve škole.

"KSZM-MA21 doporučuje RMČ vyhlásit 4. ročník projektu Moje stopa ve škole".

Pro 8
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7. Návrh na zapojení MČ Praha 10 do Evropského týdne udržitelného rozvoje v roce 
2024

K tomuto tématu uvedl Milan Maršálek, že se, stejně jako v loňském roce, plánuje připojení MČ P10 
ke kampani Evropský týden udržitelného rozvoje. Aktivity vztahující se k udržitelnosti a širšímu 
tématu této kampaně se uskuteční od 20. do 26. 9. 2024, případně až do 8. 10. 2024. MČ P10 přizvala 
k partnerství a spolupořadatelství organizace působící na Desítce. Pokud dojde k propojení aktivit, 
nebo ideálně, když akce jednotlivých organizací podpoří MČ P10, bude během zmíněného období pro 
veřejnost připravena široká programová nabídka. Milan Maršálek zmínil, se připravuje seminář 
k energetice, mediální podpora Nové Zelené úsporám, diskusní setkání s ministrem životního 
prostředí ČR. Plánují se i aktivity pro zaměstnance úřadu jako např. swap na úřadě, workshop na 
výrobu domácí šetrné drogerie a redukci odpadu v domácnosti, seminář ke kyberbezpečnosti a 
zvažuje se i téma participace při revitalizace parků.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse:

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise doporučuje RMČ zapojení MČ Praha 10 do 

Evropského týdne udržitelného rozvoje.

"KSZM-MA21 doporučuje RMČ zapojení MČ Praha 10 do Evropského týdne udržitelného 
rozvoje".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

8. Informace o průběhu projektu Mládež kraji - podpořené projekty v roce 2024

Jakub Fraj zmínil cíl celého projektu, a to je snaha podpořit projekty mladých s přesahem do 
společnosti. Partneři projektu jsou Rada dětí a mládeže hl. m. Prahy, Ministerstvo školství, mládeže a 
tělovýchovy ČR, Magistrát hl. m. Prahy, Městská část Praha 10, Středoškolský sněm hl. m. Prahy a 
Skautský institut. Jakub Fraj dále informoval, že bylo přihlášeno celkem 17 projektů, potom 
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následovaly 3. vzdělávací bloky a do 2. fáze postoupilo 11 projektů. Z nich porota vybrala deset a ty 
podpořila celkovou částkou 280 tisíc korun. Na Desítce budou realizovány čtyři z nich a ty MČ Praha 
10 podpoří částkou 111 500,- korun.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Mgr. Lucie Buchtíková

9. Různé, diskuse

• Zvažuje se změna termínů podzimního zasedání komise - členové komise budou
s předstihem informováni e-mailem

• Informace ohledně místní Agendy 21 - proces MA21 je stále pozastaven, oblast přešla do 
kompetence Ministerstva životního prostředí ČR, nyní se připravuje nové systémové 
nastavení procesů včetně vzniku pracovní skupiny k MA21, ministerstvo se zajímá o zpětnou 
vazbu od obcí, MČ P10 má stále zájem ucházet se o hodnocení A

• Zvýšení nájemného - pro rok 2024 bude kompenzace za zvýšení nájemného řešena darem, 
pokud jsou nájemci zároveň příjemci dotací, tak budou podpořeni formou dotace na nájemné

• Na radnici proběhla Analýza udržitelnosti úřadu a spolu s ní byla vypracována metodika 
udržitelných nákupů.

Jednání komise bylo ukončeno v 18:45 hodin.
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Jméno, příjmení a podpis předsedy

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

Jméno, příjmení a podpis ověřovatele zápisu

Petr Kopecký

Jméno, příjmení a podpis tajemnice komise

Jana Martínková

datum vyhotovení zápisu
13. 6. 2024

Součástí zápisu jsou stanoviska KSZM-MA21 č. 1 - č. 6 



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 1

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/9/1/2024

ze dne 3. 6. 2024

k „Hodnocení plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 
2020 - 2030" za rok 2023".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. DOPORUČUJE

„schválit hodnocení plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro 
období 2020 - 2030" za rok 2023".

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

■tíur. Tomáš Janík, Ph.D.

předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 2

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

č. KSZM-MA21/9/2/2024

ze dne 3. 6. 2024

k „Plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020-2030" za 
leden až duben 2024".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

„plnění „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020-2030" za 
leden až duben 2024"

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 3

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

č. KSZM-MA21/9/3/2024

ze dne 3. 6. 2024

k „Dosavadnímu postupu aktualizace „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 
pro období 2020-2030".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

„dosavadní postup aktualizace „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro 
období 2020-2030""

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 4

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/9/4/2024

ze dne 3. 6. 2024

k „Vyhodnocení 3. ročníku projektu Moje stopa ve škole".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

„vyhodnocení 3. ročníku Moje stopa ve škole".

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 5

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/9/5/2024

ze dne 3. 6. 2024

k „Vyhlášení 4. ročníku projektu Moje stopa ve škole".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. DOPORUČUJE

„vyhlásit 4. ročník projektu Moje stopa ve škole".

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 6

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/9/6/2024

ze dne 3. 6. 2024

k „Zapojení MČ Praha 10 do Evropské týdne udržitelného rozvoje".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. DOPORUČUJE

„zapojení MČ Praha 10 do Evropského týdne udržitelného rozvoje

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

předseda KSZM-MA21


